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PROTOKÓŁ NR XIII/25 
z sesji Rady Gminy Markowa 

z dnia 13 lutego 2025 roku  
 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Markowa i  trwała od godz. 1500  do godziny 1830. 
Obrady sesji otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Markowa – Mariusz 
Kluz. Na wstępie powitał radnych oraz zaproszonych gości. W posiedzeniu wzięli 
udział radni Rady Gminy Markowa zgodnie z listą obecności, stanowiącą załącznik 
Nr 1 do protokołu. Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu.  
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 
Następnie zapytał, czy ktoś z obecnych ma uwagi, bądź uzupełnienia do porządku 
obrad.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa zawnioskował o wprowadzenie do porządku 
obrad sesji jako pkt. 7 „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Tarnawka na lata 2021 – 2025 – aktualizacja”.  
Kolejno zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem.  
Wyniki głosowania: 12 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych.  
Wniosek został przyjęty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa zawnioskował o wprowadzenie do porządku 
obrad sesji jako pkt. 13 „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/41/24  
z dnia 26 września 2024 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii 
Rozwoju Gminy Markowa na lata 2024 – 2032” oraz określenia szczegółowego trybu 
i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji”.  
Kolejno zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem.  
Wyniki głosowania: 12 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych.  
Wniosek został przyjęty.  
 
Po wprowadzonych zmianach porządek obrad, wyglądał następująco: 
 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składów osobowych 

stałych komisji Rady Gminy Markowa w kadencji 2024 – 2029. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru przewodniczących 

stałych komisji Rady Gminy Markowa.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2025 rok.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu Klubowi 

Sportowemu „MARKOVIA” w Markowej w zakresie wspierania rozwoju sportu na 
terenie Gminy Markowa w roku 2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu Klubowi 
Sportowemu „Tarnawka” w zakresie wspierania rozwoju sportu na terenie Gminy 
Markowa w roku 2025.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Tarnawka 
na lata 2021 – 2025 – aktualizacja”.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego  
w zakresie wspierania seniorów na terenie Gminy Markowa pod nazwą „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2025. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszarów obejmujących część obrębu 
geodezyjnego Markowa, powiat łańcucki, województwo podkarpackie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz 
prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 
zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Markowa.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia gminnej 
jednostki organizacyjnej pod nazwą „Żłobek w Markowej” i nadania jej statutu.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  
z Miastem i Gminą Jawornik Polski w sprawie zasad finansowania opieki 
zapewnianej w żłobkach na terenie Miasta i Gminy Jawornik Polski dzieciom  
z terenu Gminy Markowa.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/41/24  
z dnia 26 września 2024 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii 
Rozwoju Gminy Markowa na lata 2024 – 2032” oraz określenia szczegółowego 
trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji.  

14. Przedstawienie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej 
za 2024 rok.  

15. Przedstawienie sprawozdania z działalności Rady Gminy Markowa za okres 
od maja do grudnia 2024 roku.  

16. Przedstawienie sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy 
Markowa za 2024 rok.  

17. Przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 
Markowa.  

18. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.  
19. Sprawy różne.  
20. Zamknięcie obrad. 
 
Kolejno Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 
obrad sesji po wprowadzonych zmianach.  
Wyniki głosowania: 12 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych.   
Porządek obrad został przyjęty.  
 
Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad sesji. 
 
 
Ad. 2. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składów 
osobowych stałych komisji Rady Gminy Markowa w kadencji 2024 – 2029. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały. Kolejno poinformował, 
że Komisarz Wyborczy w Rzeszowie I postanowieniem Nr 793/2024 z dnia 30 
grudnia 2024 roku stwierdził wygaśnięcie z dniem 23 grudnia 2024 roku mandatu 
radnego do Rady Gminy Markowa w okręgu wyborczym Nr 3, z powodu pisemnego 
zrzeczenia się mandatu. Radnym, którego mandat wygasł był Łukasz Kielar. Mając 
na uwadze powyższe zaistniała potrzeba zaktualizowania składu osobowego Komisji 
do której w/w radny należał.  
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym 
punktem porządku obrad sesji. W związku z brakiem zgłoszeń w dyskusji, została 
ona zamknięta i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem 
przedłożonego projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/71/25  zmieniającą uchwałę  
w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy 
Markowa w kadencji 2024 – 2029.  
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru 
przewodniczących stałych komisji Rady Gminy Markowa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że w związku z rezygnacją z mandatu 
radnego Łukasza Kielara oraz faktu, iż pełnił on funkcję Przewodniczącego Komisji 
Spraw Społecznych, istnieje potrzeba wyboru nowego Przewodniczącego Komisji 
Spraw Społecznych. W związku z powyższym przystąpiono do wyboru. Kolejno 
poprosił o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 
Rady Gminy Markowa.  
Wojciech Dołęga – zgłosił kandydaturę radnego Tomasza Szpytmy.  
Przewodniczący poinformował, że Pan Tomasz Szpytma złożył na jego ręce pismo, 
iż od dnia 12 lutego 2025 roku rezygnuje z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego 
Komisji Spraw Społecznych. Kolejno zapytał go, czy wyraża zgodę na 
kandydowanie.  
Tomasz Szpytma – wraził zgodę na kandydowanie.  
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń, Przewodniczący Rady Gminy zamknął listę. 
Kolejno zarządził głosowanie nad wnioskiem, aby Przewodniczącym Komisji Spraw 
Społecznych Rady Gminy Markowa został radny Tomasz Szpytma.  
Wyniki głosowania: 11 – za, 0 – przeciw, 1 – wstrzymał się, 2 – nieobecnych.  
Wniosek został przyjęty.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa odczytał projekt uchwały  
i zarządził głosowanie nad jej przyjęciem.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/72/25 w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie wyboru przewodniczących stałych komisji Rady Gminy Markowa 
Wyniki głosowania:  11 – za,  0 – przeciw, 1 – wstrzymał się,  2 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2025 rok. 
 
Zdzisława Pawłowska – przedstawiła projekt uchwały wraz z naniesioną 
autopoprawką.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna wraz z autopoprawką. 
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Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna wraz  
z autopoprawką. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna wraz z autopoprawką.   
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Mariusz Kluz – poprosił o wyjaśnienie przedłożonego projektu uchwały.  
Zdzisława Pawłowska – omówiła poszczególne załączniki przedłożonego projektu 
uchwały.  
Wójt Gminy – realizowana inwestycja sieć kanalizacyjna po Husowie, wkład własny 
później odzyskamy. Wróci to do nas myśli, że jeszcze w tym roku. Okres realizacji 
jest do końca czerwca. W dniu dzisiejszym została podpisana umowa z wykonawcą. 
Jeśli chodzi o dotację z powiatu łańcuckiego dotyczącą zakupu podwozia, tutaj 
skierował serdeczne podziękowania dla Rady Powiatu i do wszystkich radnych, 
którzy za tym głosowali, aby tą dotację Gmina Markowa dostała. My ze swej strony 
zadeklarowaliśmy, że beczkowóz do czystej wody będzie możliwy w razie kryzysu 
wodnego, którejś z gmin z bezpłatnym użyczeniem, w zamian za tą dotację.  
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń w dyskusji, została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
Z powodu braku dalszych pytań, dyskusja została zamknięta i Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/73/25 w sprawie zmian budżetu 
Gminy Markowa na 2025 rok.  
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu 
Klubowi Sportowemu „MARKOVIA” w Markowej w zakresie wspierania rozwoju 
sportu na terenie Gminy Markowa w roku 2025. 
 
Alina Kud – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji. Z powodu braku pytań, dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/74/25 w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Ludowemu Klubowi Sportowemu „MARKOVIA” w Markowej  
w zakresie wspierania rozwoju sportu na terenie Gminy Markowa w roku 2025.  
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
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Uchwała ta stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu 
Klubowi Sportowemu „Tarnawka” w zakresie wspierania rozwoju sportu na 
terenie Gminy Markowa w roku 2025. 
 
Alina Kud  – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji. Z powodu braku pytań, dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/75/25 w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Ludowemu Klubowi Sportowemu „Tarnawka” w zakresie 
wspierania rozwoju sportu na terenie Gminy Markowa w roku 2025.  
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Tarnawka na lata 2021 – 2025 – aktualizacja”. 
 
Alina Kud – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Marcin Bembenik – zapytał odnośnie przyszłościowych działań, czy Urząd 
Marszałkowski w kolejnych latach planuje nabór wniosków. Czy można się 
spodziewać kolejnych naborów. 
Alina Kud – to jest ostatni rok możliwości wnioskowania dla sołectwa Tarnawka.  
W kolejnej perspektywie 2026 – 2030 możliwości będą na kolejną miejscowość, którą 
będzie sołectwo Markowa.  
Z powodu braku dalszych pytań, dyskusja została zamknięta i Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu uchwały.  
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Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/76/25 w sprawie przyjęcia 
„Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Tarnawka na lata 2021 – 2025 – aktualizacja”.  
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego  
w zakresie wspierania seniorów na terenie Gminy Markowa pod nazwą „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2025. 
 
Agnieszka Szylar – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Paweł Kisała – zapytał, ile jest osób w I i II module.  
Agnieszka Szylar – w module I przewidziany jest zakup dla 30 osób opasek 
bezpieczeństwa. Jeżeli okaże się, że będzie tych osób więcej, będziemy wnioskować 
o zwiększenie liczby osób w Urzędzie Wojewódzkim.  
Z powodu braku dalszych pytań, dyskusja została zamknięta i Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/77/25 w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Osłonowego w zakresie wspierania seniorów na terenie 
Gminy Markowa pod nazwą „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025. 
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów obejmujących część 
obrębu geodezyjnego Markowa, powiat łańcucki, województwo podkarpackie. 
 
Łukasz Bem – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Michał Szal – zapytał, czy tą uchwałę możemy uznać za zbliżającą do kolejnych 
wiatraków w naszej miejscowości.  
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Wójt Gminy – myśli, że tak. Jest to uchwała, która umożliwia nam wykonanie planu 
miejscowego. Żeby ta inwestycja była realizowana musimy zdążyć z uchwaleniem 
planu ogólnego. Termin uchwalenia planu ogólnego, mamy do końca bieżącego 
roku. Plan miejscowy chcielibyśmy na tą inwestycję wykonać szybciej, czyli przed 
końcem tego roku. Co do samych wiatraków, plan miejscowy zakłada 8 wiatraków.  
W tej chwili wiemy, że inwestor, który się stara o ten plan miejscowy ma zgodę na 6 
wiatraków (na postawienie masztów), natomiast nie ma jeszcze zgód na śmigła. 
Dodatkowo jest jeszcze jeden problem polegający na tym, że w sąsiedniej gminie 
Kańczuga też jest procedowana inwestycja wiatrakowa. Jednak jest tam sprzeciw  
z Urzędu Kontroli Lotów Jasionka. Są tam jakieś radary, których prace zakłócają te 
wiatraki. Inwestor, który chce stawiać wiatraki w Markowej wystąpił też z takim 
pismem, czy wyrażą zgodę i czeka na odpowiedź. Może być tak, że nie będzie tej 
inwestycji. Jest takie zagrożenie, ponieważ mamy tutaj taką strefę, gdzie samoloty 
podchodzą do lądowania.  
Paweł Kisała – poprosił, żeby poinformować, w którym miejscu by to było.  
Łukasz Bem – we wniosku złożonym przez inwestora o podjęcie działań mających na 
celu utworzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, te wiatraki 
zgodnie z załącznikiem graficznym będą po północnej stronie Gminy Markowa, przy 
granicy z Gminą Łańcut, w odległościach takich, że te 700 m jest zgodnie z ustawą, 
ale one będą w większej odległości niż te 700 m od budynków mieszkalnych.  
Wójt Gminy – te wiatraki będą w większej odległości, one są maksymalnie oddalone. 
Większość z nich jest praktycznie przy granicy z Gminą Łańcut. To nie jest oddzielna 
farma wiatrakowa, tylko będą to przyklejone instalacje do tych, które są w tej chwili 
na terenie Gminy Łańcut. Wie, że inwestor złożył zapytanie o możliwość dostawienia 
jeszcze dwóch wiatraków na terenie Gminy Łańcut.   
W związku z brakiem dalszych pytań, dyskusja została zamknięta i Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/78/25 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów obejmujących część obrębu geodezyjnego Markowa, powiat 
łańcucki, województwo podkarpackie 
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz 
prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 
zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Markowa. 
 
Agata Żmuda – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji. Z powodu braku zgłoszeń w dyskusji, została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/79/25 w sprawie określenia 
wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 
grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy 
Markowa.  
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Markowa zarządził 10 min przerwy.  
Po zakończonej przerwie obrady zostały wznowione i przystąpiono do omawiania 
kolejnego punktu porządku obrad sesji.  
 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia gminnej 
jednostki organizacyjnej pod nazwą „Żłobek w Markowej” i nadania jej statutu. 
 
Dorota Cyran – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji. Z powodu braku zgłoszeń w dyskusji, została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/80/25 zmieniającą uchwałę  
w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej pod nazwą „Żłobek  
w Markowej” i nadania jej statutu. 
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Miastem i Gminą Jawornik Polski w sprawie zasad 
finansowania opieki zapewnianej w żłobkach na terenie Miasta i Gminy 
Jawornik Polski dzieciom z terenu Gminy Markowa. 
 
Dorota Cyran – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz naniesioną 
autopoprawką.   
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W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Marcin Bembenik – zapytał, ile osób złożyło wnioski na ten sezon, który już trwa, do 
przyjęcia do żłobka.  
Dorota Cyran – rekrutację do żłobka rozpoczynamy w miesiącu kwietniu.  
Marcin Bembenik – jemu chodzi o ten rok, który już trwa.  
Agnieszka Krauz – Horodecka – odpowiedziała, że wniosków było złożonych 21.  
Marcin Bembenik – zapytał, czy wiadomo ile jest dzieci, które uczestniczą w innych 
żłobkach z terenu Gminy Markowa.  
Dorot Cyran – odpowiedziała, że nie mamy takich informacji.  
Marcin Bembenik – rodzice mozgą otrzymać wsparcie 1.500,- zł. Myśli, że jest to 
stworzenie precedensu, gdzie w uzasadnieniu jest wprost napisane, że my jako 
gmina nie mamy obowiązku. Czyli będzie tak, że inne gminy zaczną się zwracać do 
nas. Nie wiadomo jak jest ze żłobkami niepublicznymi. Zapytał, czy nie ma obaw, bo 
on osobiście ma. W pierwszej kolejności należałoby rozeznać sytuację jaka jest 
dzieci z terenu gminy i jeżeli jest taka wola, to traktujmy wszystkich równo  
i sprawiedliwie.  
Dorota Cyran – ma informację o dwóch dzieciach w Gminie Jawornik Polski i tych 
dzieci dotyczy to porozumienie.  
Wójt Gminy – nie będziemy się do przodu wyrywać i pytać ościennych gmin czy 
nasze dzieci tam chodzą, żeby nie było tak, że one będą się o to zwracać. Tutaj też 
chodzi o to, jakie są koszty utrzymania danego żłobka. U nas te koszty są znacznie 
niższe niż w Jaworniku Polskim z tego względu, że mamy grupę 24 dzieci w jednym 
żłobku. Natomiast tam są to dwa żłobki po 13 – 14 dzieci i te koszty są wyszacowane 
na ponad 2.000,- zł. U nas ten koszt jest wyszacowany na ok. 1.700,- zł. Może tak 
być, że to będzie precedens. Natomiast Gmina Jawornik przyjęła te dzieci, ale 
zorientowali się, że z nami nie mają porozumienia. Z innych gmin dzieci tam 
uczęszczają i z Dynowa i z Gminą Chmielnik mają podpisaną taką umowę. Wie, że 
też negocjowali z Kańczugą. Tutaj jest takie zagrożenie, nie ukrywa tego. Myśli, że 
tych dzieci nie będzie nie wiadomo jak dużo, ponieważ ilość podań dzieci do żłobka 
była taka, że trochę to przekraczało, ale nie wiadomo jak dużo też nie. Te dzieci, 
które są w Jaworniku, jedno dziecko jest z Tarnawki, a jedno z Husowa. Na pewno 
większe zainteresowanie było by żłobkami w kierunku Łańcuta, czy Rzeszowa. My 
też zawsze możemy nie wyrazić takiej zgody. Tutaj jest też ukłon w stronę Jawornika, 
że mają te miejsca i zapewniają nam opiekę nad tymi dziećmi. On uważa, że 
należało by taką uchwałę podjąć i wspomóc tych rodziców. Te 1.500,- zł na dziecko 
jest przekazywane prosto na żłobek i rodzic tych pieniędzy nie ogląda. Wie też, że 
Gmina Jawornik ma ustaloną opłatę od rodzica na 1.600,- zł i to ich wyklucza z wielu 
dotacji. Teraz składaliśmy wniosek o dotację na plac zabaw przy żłobku i warunkiem 
było to, że opłata od rodzica za dziecko jest w wysokości 1.500,- zł. Jeżeli jest 
wyższa, to nie można składać takiego wniosku. Patrząc z drugiej strony, jeżeli my się 
do tego nie przychylimy, to mogą powiedzieć, że nie będą przyjmować, ponieważ 
dopłacają 700,- zł – 800,- zł od dziecka. Nie jest to w ich interesie, żeby nasze dzieci 
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brać do tego żłobka. To jest do rozważenia przez radnych. Są plusy i minusy, tak jak 
w wielu sprawach.  
Mariusz Kluz – czyli rozumie, że priorytetem dla Miasta i Gminy Jawornik Polski jest 
zawarcie porozumienia i wówczas te dzieci są przyjmowane.  
Wójt Gminy – tutaj jest tak, że te dzieci zostały już przyjęte. Z tego co on 
wywnioskował z rozmowy z Burmistrzem, to nie był świadomy, że niektóre gminy 
płacą, a niektóre nie płacą. Jak się zorientował, że inne gminy mu płacą za te dzieci, 
a my mu nie płacimy, to wystąpił z taką propozycją. On do końca roku szkolnego tych 
dzieci nie usunie z tego żłobka. Ale jeśli my tego porozumienia nie zawrzemy, to 
raczej nie możemy liczyć na to, że przyjmie te dzieci.  
Dorota Cyran – dodała, że w statucie żłobka w Jaworniku Polskim wcześniej był taki 
zapis, że warunkiem przyjęcia dzieci zamieszkałych poza gminą Jawornik Polski było 
zawarcie takiego porozumienia. Te dzieci były przyjmowane pod warunkiem, że takie 
porozumienia były zawierane. Z tego co się dowiedziała, ten zapis już nie 
obowiązuje.  
Wojciech Dołęga – jego pytanie miało być odnośnie miejsca w żłobkach, ale Pan 
Wójt już odpowiedział.  
Wójt Gminy – miejsc jest więcej. Stąd przyjmują z sąsiednich gmin, bo też im to 
obniża te koszty.  
Wojciech Dołęga – czyli tam są jeszcze miejsca i są dwa żłobki w gminie.  
Wójt Gminy – odpowiedział, że tak.  
Wojciech Dołęga – zapytał, czy w ogóle było takie zapytanie z innych gmin, jeśli 
chodzi o nasz żłobek.  
Agnieszka Krauz – Horodecka – dzwoniła jedna mama, bodajże z Sieteszy. Jednak  
u nas nie ma wolnych miejsc, a pierwszeństwo mają też dzieci z naszej gminy.  
Wójt Gminy – sprawa byłaby dyskusyjna, jakby u nas były wolne miejsca, wówczas 
nie byłby skłonny do tego. Natomiast my tych miejsc nie mamy i raczej szybko mieć 
ich nie będziemy.  
Krystyna Hundz – Bembenik – w drodze do Jawornika Polskiego jest Tarnawka. 
Mamy miejsce. Mamy dotację na żłobek – dlaczego nie.  
Wójt Gminy – trzeba zrobić rozeznanie. Nie mówi nie. Jest otwarty na takie 
propozycje, ale myśli, że nie do końca się ta lokalizacja sprawdzi. Nie wie, czy 
rodzice z Husowa, byli by skłonni wozić dzieci do Tarnawki. Jeżeli była by taka 
zgoda, to są dotacje na żłobki. Jednak na pewno nie jest to dotacja, która pozwoli na 
zbudowanie żłobka. Jednak tak jak powiedział, trzeba najpierw sprawdzić 
zapotrzebowanie. Z Jawornika na pewno nie będą wozić dzieci do Tarnawki, skoro 
tam mają jeszcze miejsca w żłobku. Zrobić żłobek i nie mieć dzieci, to słabo.  
Krystyna Hundz- Bembenik – ona myśli pozytywnie, dlatego widzi takie możliwości. 
Dzisiaj zapadły takie decyzje, które 7 lat temu nie były możliwe. Myśli, że podobnie 
jest z nowym pokoleniem i nową perspektywa na przyszłość.  
Paweł Kisała – niewątpliwe, że trzeba się starać o miejsca w żłobkach nowe. Projekt 
w Husowie był i działania, tylko połączone razem z przedszkolem. Może kiedyś 
otworzą się szanse na większe dofinansowania do żłobków i da się stworzyć żłobek 
razem z przedszkolem. W Husowie przedszkole na dole, nie jest przedszkolem. To 
sobie możemy otwarcie powiedzieć i tam żaden remont nie wchodzi w grę. Druga 
kwestia jest taka, że na terenie naszej gminy do żłobka też dopłacamy. Z tego też 
powodu do tych dzieci uczęszczających w Jaworniku Polskim, jest to zrozumiałe że 
coś trzeba dopłacić, choćby nawet ze względów na dobre relacje z sąsiadami. Jemu 
się wydaje, że to jest dobre posunięcie.  
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Z powodu braku dalszych zgłoszeń w dyskusji, została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/81/25 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia z Miastem i Gminą Jawornik Polski w sprawie 
zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobkach na terenie Miasta i Gminy 
Jawornik Polski dzieciom z terenu Gminy Markowa.  
Wyniki głosowania:  11 – za,  0 – przeciw, 1 – wstrzymał się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/41/24 z dnia 26 
września 2024 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii 
Rozwoju Gminy Markowa na lata 2024 – 2032” oraz określenia szczegółowego 
trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 
 
Maria Tabin - Matusz – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.   
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa jest pozytywna. 
Opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji. Z powodu braku zgłoszeń w dyskusji została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XIII/82/25 w sprawie zmiany uchwały 
Nr VIII/41/24 z dnia 26 września 2024 roku w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia „Strategii Rozwoju Gminy Markowa na lata 2024 – 2032” oraz 
określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
strategii, w tym trybu konsultacji.  
Wyniki głosowania:  12 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  2 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 14. Przedstawienie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej za 2024 rok. 
 
Robert Kochmański – przedstawił sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej za 2024 rok. Sprawozdanie to stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
 
Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Marcin Bembenik – brakuje mu w tym sprawozdaniu zakupu traktora. Zapytał, co się 
z nim stało.  
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Wójt Gminy – traktor zakupił Urząd Gminy, a nie ZGK.  
Marcin Bembenik – ale został przekazany.  
Wójt Gminy – odpowiedział, że tak.  
Krystyna Grzywna – ponieważ wykonywane były przyłącza kanalizacyjne, w związku 
z tym chciałaby wiedzieć jaka jest wartość tych 200 m wykonanego przyłącza.  
Robert Kochmański – przyłącza kanalizacyjne włączają do sieci kanalizacyjnej. 
Dodał, że do sprawozdania muszą wykazać, ile mieszkańcy wykonali tych przyłączy.  
Janusz Szylar – zapytał o monitoring na włazach studziennych. Czym to jest 
podyktowane, czy coś się tam zaczęło dziać.  
Robert Kochmański – w tamtym roku było kontrola z sanepidu w marcu i zalecili 
zgodnie z ustawą, że muszą być wszystkie studnie głębinowe monitorowane. Jeżeli 
ktoś przyjdzie i podniesie wieko od studni, dostają sms, że coś się dzieje na studni  
i trzeba interweniować.  
Krystyna Hundz – Bembenik – to znaczy na terenie całej gminy.  
Robert Kochmański – odpowiedział, że tak.  
Mariusz Kluz – zapytał, czy na terenie miejscowości Markowa, wszystkie hydranty 
zostały sprawdzone.  
Robert Kochmański – w tamtym roku tak. Zawsze sprawdzamy hydranty marzec – 
kwiecień – maj jak nie ma przymrozków. 
Mariusz Kluz – zapytał, jak wyglądają straty na sieci wodociągowej.  
Robert Kochmański – straty wody wynoszą ok. 25 – 28%. Natomiast w Husowie  
i w Tarnawce 25%. Straty wody wynikają z niedokładności wodomierzy oraz  
z wycieków na sieci wodociągowej. Ponadto woda surowa, niesie w sobie bardzo 
dużo żelaza i jest odczytywana przez wodomierz wody surowej, gdzie to żelazo się 
odkłada na łopatkach. Później jest woda uzdatniona, która już nie ma tego żelaza  
i tam to żelazo się już nie odkłada. Tu, gdzie jest woda surowa, ten wodomierz się 
prędzej kręci i z tego te straty wynikają. Pomimo, że my ten wodomierz czyścimy 
nawet co miesiąc. W ościennych gminach te straty są w normach od 10 – 30%. My  
w tych normach się mieścimy.  
Po zakończonej dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt porządku 
obrad sesji i przeszedł do omawiania kolejnego.  
 
 
Ad. 15. Przedstawienie sprawozdania z działalności Rady Gminy Markowa za 
okres od maja do grudnia 2024 roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Gminy 
Markowa za okres od maja do grudnia 2024 roku. Sprawozdanie to stanowi załącznik 
Nr 16 do niniejszego protokołu. Kolejno zamknął ten punkt i przeszedł do omawiania 
kolejnego.  
 
 
Ad. 16. Przedstawienie sprawozdania z działalności stałych komisji Rady 
Gminy Markowa za 2024 rok. 
 
W punkcie tym zostały przedstawione sprawozdania z działalności stałych komisji 
Rady Gminy Markowa za 2024 rok w następującej kolejności: 
- radny Tomasz Szpytma przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Spraw 
Społecznych, które to sprawozdanie stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego 
protokołu, 
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- radny Paweł Kisała przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki 
Wiejskiej i Rolnictwa, które to sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego 
protokołu, 
- radny Wojciech Dołęga przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej, 
które to sprawozdanie stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu, 
- radny Wiesław Szpytma przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji, które to sprawozdanie stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego 
protokołu.  
Po przedstawionych sprawozdaniach Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten 
punkt porządku obrad sesji i przystąpił do omawiania kolejnego.  
 
 
Ad. 17. Przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej Wójta 
Gminy Markowa. 
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 
Sprawozdanie to stanowi załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu.  
Kolejno Przewodniczący otworzył dyskusję nad tym puntem porządku obrad sesji.  
Marcin Bembenik – zapytał odnośnie drogi Skotnik, która została wyremontowana. 
Zapytał, czy mamy szansę aby po stronie Husowa poprawić pobocza, ponieważ 
przydało by się pobocza wysypać kamieniem, rozminięcie się jest dość utrudnione.  
Wójt Gminy – odpowiedział, że jest to w planach. ZGK już o tym wie. Czekamy na 
wiosnę. Nie było utwardzenia poboczy w przetargu, więc nie było to zrealizowane. 
Problem jest taki, że tam miejscami nie ma pobocza. Jednak tam gdzie się da, 
będzie ten kamień wysypany.  
Marcin Bembenik – kolejno zapytał o osuwisko. Zapytał, jakie są teraz możliwości 
oceny, czy możemy określić, jaka jest perspektywa czasowa decyzji Pani Wojewody.  
Wójt Gminy – to było wstępne zapotrzebowanie. To jest wniosek o to, żeby nas  
w ogóle brali pod uwagę. Na chwilę obecną jest procedowane pozwolenie na 
budowę. Do projektu były jakieś uwagi. Projekt się wrócił, ale jest już to uzgodnione. 
Myśli, że zdążymy z tymi dokumentami. Jak będzie właściwy nabór, to myśli, że to 
pozwolenie na budowę będzie. Trudno powiedzieć, kiedy zostanie to rozpatrzone, 
ponieważ nie zna tych terminów. Obawia się, że w tym roku może to nie być 
realizowane, albo przy okrojonym zakresie. Ma nadzieję, że dostaniemy środki, 
ponieważ kwota jest porażająca.  
Marcin Bembenik – odnośnie scaleń, podziękował mieszkańcom. Dodał, że jeszcze 
zbieramy te wnioski i będziemy jeszcze chodzić po miejscowości i podziękował za to 
zrozumienie. Są oczywiście obawy, ale w mniejszych ilościach. W ostatnim czasie 
dość mocno go to pochłonęło i myśli, że efekt jest zadowalający. Podziękował 
również Radzie Sołeckiej i radnym za pomoc na tyle, na ile była taka możliwość.  
Wójt Gminy – podziękowania skierował również do Pana Starosty i do Naczelnika 
Wydziału Geodezji, ponieważ bez ich wsparcia i chęci na to, to z tego by nic nie było. 
W tej chwili mamy zebrane ponad 50%. Tarnawka musiała zebrać dużo więcej, żeby 
przekonać Pana Starostę do tych scaleń. Tak naprawdę Starostwo może jedno 
zadanie realizować w tym programie.  
Damian Styś – ma pytanie odnośnie nakładki asfaltowej, która powstała na drodze do 
kościoła. Pomiędzy łączącym asfaltem powstał uskok. Zapytał, czy firma deklaruje 
się na poprawienie tego kawałka drogi.  
Wójt Gminy – odpowiedział, że na pewno będzie to poprawione, ponieważ to jest 
skocznia. Wszyscy to widzą i na pewno będą to poprawiać. Poprawka jest również 
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na drodze koło Ośrodka Zdrowia, ponieważ tam też mieszkańcy zgłaszają, żeby 
wyprofilować ten zakręt. Co prawda zrobili to zgodnie z projektem, ponieważ to jest 
remont, a nie przebudowa.  
Janusz Szylar – z tego co mu wiadomo, było spotkanie z Wodami Polskimi w sprawie 
przesunięcia rzeki Husówka, przy osuwisku. Zapytał, czy zapadły pozytywne decyzje.  
Wójt Gminy – sprawa działki wyjaśnia się. Nie wie, czy sprawa się już 
uprawomocniła. W każdym bądź razie jest to procedowane. Wody Polskie chcą tą 
rzekę trochę przesunąć. Nie wiadomo na ile się to uda. Były uzgodnienia  
z mieszkanką, na której działce jest to zlokalizowane, żeby wycięła sobie drzewa.  
Wiesław Szpytma – a pro po działki przy szkole na dolnej Markowej, działkę już 
mamy i co dalej. Zapytał, czy będzie tam coś robione. Skoro mamy już działkę, może 
by temat pchać powoli do przodu.  
Wójt Gminy – w budżecie nie mamy zabezpieczonych środków na realizację tej 
inwestycji. Natomiast chcemy coś z tym zrobić, żeby własnym nakładem choć 
kawałek tego terenu udrożnić. Trzeba zdemontować kawałek ogrodzenia. Nie potrafi 
powiedzieć, czy uda się to zrealizować. Jest tam dość spore obniżenie, trzeba trochę 
nasypać kamienia, czy jakiegoś gruzu. Co do parkingów, w tej chwili jesteśmy na 
etapie przygotowywania kosztorysu na parking w Husowie koło kościoła. Były 
wykonane pomiary, uzgodnienia z księdzem proboszczem i jesteśmy na etapie 
kosztorysowania.  
Paweł Kisała – jak mowa o parkingu, zapytał jak będzie z tą drogą na cmentarz. 
Wójt Gminy – myśli, że nie ma się co tutaj pchać w jakieś koszty, ponieważ scalania 
nam to uregulują. Poczekajmy, aż wniosek przejdzie i będą scalania realizowane, to 
po prostu szkoda kosztów.  
Krystyna Grzywna – zapytała o przepust, który jest trudny w Tarnawce, a w tym 
momencie bardzo potrzebny, bo jednak ten sprzęt ciężki jeździ tamtędy. Po pierwsze 
zapytała, czy udało się zabezpieczyć dziury, które się tam porobiły. Po drugie, czy 
jeszcze coś planujemy, ponieważ w budżecie są zarezerwowane środki, żeby ten 
przepust doprowadzić do faktycznej używalności.  
Wójt Gminy – firma, która wywozi ziemię akurat przez ten most, dość poobniżała 
pobocza. Zostanie im zwrócona uwaga, żeby to poprawili. Dziura, która tam 
wyskoczyła, została w tamtym tygodniu załatana, na wniosek mieszkańców. 
Będziemy jeszcze przeprowadzać oględziny tych przepustów, czy nie da się ich 
jakoś na bieżąco uratować. Środki są zabezpieczone w wysokości 0,5 mln zł. Na 
pewno nie wystarczy na dwa przepusty. Być może zabezpieczymy to doraźnie. Jest 
wpisane do budżetu. Nie potrafi powiedzieć, jak to będzie realizowane. Wie, że ten 
jeden przepust, który nie jest akurat przy tej drodze, tylko ten wcześniejszy, nie jest 
aż w tak fatalnym stanie. Jest to przepust do jednego, czy dwóch domów. Natomiast 
główny przepust w kierunku drogi na Bronówkę wygląda jak wygląda. Wyskakują 
nam różne rzeczy, na które nagle musimy znaleźć pieniądze. W świetlicy dla 
seniorów w Tarnawce, musimy zrobić przynajmniej częściowe odwodnienie budynku, 
ponieważ będziemy rozburzać schody i robić nowe. Jeżeli mamy to robić, musimy 
zrobić odwodnienie, odprowadzić wodę z rynien, żeby już nie wracać do tego tematu. 
Tam nam są potrzebne dość duże środki. Chcielibyśmy ten budynek odwodnić 
całkowicie. Zobaczymy jak się to uda. Na pewno do czerwca zrobimy to z tej strony, 
gdzie jest robiona świetlica.  
W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zamknął ten punkt i przeszedł 
do omawiania kolejnego.  
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Ad. 18. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Markowa zarządził 
głosowanie nad przyjęciem protokołu Nr XII/24 z sesji z dnia 20 grudnia 2024 roku.  
Wyniki głosowania:  11 – za,  0 – przeciw, 1 – wstrzymał się, 2 – nieobecnych. 
Protokół Nr XII/24 z sesji z dnia 20 grudnia 2024 roku został przyjęty.  
 
 
Ad. 19. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył ten punkt porządku obrad  
i poprosił o zadawanie pytań, jednak w związku z  brakiem zgłoszeń w dyskusji 
zamknął go i przeszedł do realizacji kolejnego.  
 
 
Ad. 20. Zamknięcie obrad. 
 
Mariusz Kluz – Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad, 
zamknął obrady XIII Sesji Rady Gminy Markowa i podziękował obecnym za 
przybycie i aktywny udział w obradach. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokół sporządziła:  


